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30 LET ZDRAVNIŠKE 

ZBORNICE SLOVENIJE 

 

 
Zdravniška zbornica Slovenije je 

zadnji petek v maju s slavnostno 

akademijo v Cankarjevem domu 

obeležila 30. letnico ustanovitve 

organizacije in 130. letnico 

organiziranega zdravništva v 

Sloveniji. Ob tej priložnosti je 

predsednik Republike Borut Pahor 

podelil zbornici visoko državno 

odlikovanje Red za zasluge, ki ga 

je v imenu zbornice prevzela prof. 

dr. Bojana Beović. Zdravniška 

zbornica je odlikovanje prejela kot 

priznanje za povezovanje 

zdravnikov in zobozdravnikov v 

prizadevanjih za negovanje ugleda 

in častnosti zdravniškega poklica 

ter izpolnjevanje poslanstva 

zdravniške etike. Prof. dr. Beović 

je spomnila, da so zbornico v treh 

desetletjih delovanja preizkušale 

številne spremembe in novosti. 

Poudarila je, da sta čast in ugled še 

vedno ključna in pomembna 

gradnika zdravniškega poklica.  

V nadaljevanju večera so nas 

razvajali odlični slovenski 

ustvarjalci glasbene in gledališke 

umetnosti, pod taktirko Mateja 

Filipčiča. Gostje prireditve smo 

uživali ob poslušanju ritmov tanga 

in opernih arij, prisluhnili citatom 

znanih zdravnikov, dogajanje pa je 

popestril znani radijski in 

televizijski voditelj Boštjan 

Romih. Po umetniškem delu ni 

manjkalo niti kulinaričnih užitkov. 

V vrtincu zaposlenega vsakdana v 

bolnišničnem okolju nama je še 

kako prijal glasbeno-gledališki 

predah v dobri družbi. 

 
Šadeja Nestorov, dr. med., spec. 

 

Darijan Zorko, dipl. fizioterapevt 

 

Služba za fizikalno in rehabilitacijsko 

medicino 

 

 

4. JUNIJ – DAN 

SLOVENSKEGA 

KRVODAJALSTVA 

Obstajajo navdihujoče zgodbe, 

zgodbe na meji mogočega, ko 

štejejo minute, resnične zgodbe s 

srečnim koncem. Ne zgodi se 

namreč pogosto, da bi bilo za 

reševanje mladega življenja 

porabljenih skoraj 200 krvnih enot 

ali 100 litrov krvi za kar je bilo 

potrebno darovanje krvi 200 

krvodajalcev. Vsak dan v Sloveniji 

potrebujemo kar 350 

krvodajalcev. 

Krvodajalci, ki pri nas redno 

darujejo kri, z darovanjem krvi 

pomagajo pri zdravljenju bolnikov 

in tako rešujejo številna življenja. 

 

Na novinarskem dogodku (2. 6. 

2022) so podrobneje predstavili to 

izjemno zgodbo in prepletenost 

reševanja in zdravljenja bolnikov 

in se na ta način zahvalili 

krvodajlcem ter obeležili 4. junij - 

dan slovenskega krvodajalstva. 

Dogodek si lahko ogledate na 

Facebook strani Daruj kri. 

 
http://www.ztm.si/novice/dan-slovenskega-

krvodajalstva/ 

 

15. KONGRES 

ENDOSKOPSKE KIRURGIJE 

SLOVENIJE 

Med 26.-28. majem je na Bledu, v 

organizaciji Združenja za 

endoskopsko kirurgijo Slovenije 

(ZEKS) potekal 15. kongres 

endoskopske kirurgije Slovenije z 

mednarodno udeležbo, prvi po 

pandemiji covida. 

Z dvema predstavitvama je 

sodeloval dr. Radenko Koprivica, 

vodja kirurših dejavnosti in 

soavtorji: 
- Laparoscopic surgery of 

colorectal cancer in GH MS 

(R. Koprivica, M. Kuhar 

Makoter, S. Perišić, D. 

Verdnik Tajki) 

- TEP versus TAPP 

laparoscopic hernia inguinal 

repair (R. Koprivica, S. 

Perišić, J. Šadl) 

Na skupščini ZEKSA je bilo 

izvoljeno novo vodstvo za obdobje 

naslednjih 4 let: predsednik prof. 

B. Krebs iz UKC Maribor, v 

upravni odbor je bil izvoljen dr. 

Radenko Koprivica. 

 
Dr. Radenko Koprivica, dr. med., spec. 

Vodja kirurških dejavnosti 

 

 

SPOMLADANSKO 

SREČANJE SLOVENSKEGA 

NEFROLOŠKEGA DRUŠTVA 

IN SEKCIJE MEDICINSKIH 

SESTER IN ZDRAVSTVENIH 

TEHNIKOV V 

NEFROLOGIJI, DIALIZI IN 

TRANSPLANTACIJI 2022 

 

V hotelu Adria Ankaran v 

Ankaranu je v petek, 3. junija in v 

soboto, 4. junija potekala 

izobraževalna konferenca z 

naslovom Spomladansko srečanje 

https://www.facebook.com/daruj.kri
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Slovenskega nefrološkega društva 

in Sekcije medicinskih sester in 

zdravstvenih tehnikov v 

nefrologiji, dializi in 

transplantaciji 2022. 

Predstavljen je bil raznolik in 

zanimiv program z moderatorji 

Andrejem Škobernetom, Milico 

Podobnik, Robertom Ekartom in 

Ano Koroša.  Številni predavatelji 

so nam nazorno predstavili bogato 

vsebino.  Program je zajemal 

številna področja v nefrologiji: 

paliativni bolnik, skrb za žile, 

odvzem krvi, periferni kanal in 

CVK. Razpravljali smo o 

prepoznavanju problemov pri 

bolniku in bolnišnični edukaciji. 

Izpostavili so skupne izzive pri 

hemodializi, tako so se dotaknili 

klinične obravnave žilnih 

pristopov, predstavili načela in 

prakso, izpostavili dileme in 

njihove možne rešitve. 

Tema srečanja je bila tudi 

peritonealna dializa, kjer so nam 

člani kolektivov iz drugih 

bolnišnic predstavili potek dela v 

njihovih peritoneanih ambulantah 

ter nefroloških ambulantah in 

izpostavili skupne izzive pri delu v 

teh ambulantah. Tekom srečanja 

sta bili predstavljeni dve novi 

knjižici. Prva knjižica z naslovom 

Zdrav življenjski slog za zdrave 

ledvice (avtorja Aljoša 

Kuzmanovski in dr. Andrej 

Škoberne) ter druga knjižica 

Okusna prehrana za ledvične 

bolnike (avtorice Janja Kogovšek, 

Meta Čehovin, Maša Škrlep). 

Omenjeni knjižici bosta prav 

gotovo v pomoč našim pacientom 

pri načrtovanju prehrane in 

življenjskega sloga. Predstavljena 

je bila tudi transplantacija, njeni 

sodobni izzivi in dobre plati, tako 

z vidika zdravnikov kot z vidika 

medicinskih sester in zdravstvenih 

tehnikov. 

Srečanje je potekalo v zelo 

prijetnem vzdušju, ob raznolikih 

temah smo si izmenjali dobre 

prakse, izkušnje ter se družili. 

Zahvaljujemo se vodstvu 

bolnišnice, ki nam je omogočilo, 

da smo se zaposleni na Odseku za 

dializo lahko tega srečanja tudi 

udeležili. 

 
Darija Marič, dipl. zn. 

 

Odsek za dializo 

Interni oddelek 

 

 

 

STROKOVNO SREČANJE 

SEKCIJE ZA 

NEVROFIZIOTERAPIJO 

ZDRUŽENJA 

FIZIOTERAPEVTOV 

SLOVENIJE 

Zadnji četrtek v maju smo se 

fizioterapevti, vedoželjni znanja s 

področja nevrofizioterapije, na 

strokovnem srečanju seznanili z 

najnovejšimi priporočili za 

fizioterapijo po možganski kapi, o 

kateri je obširno spregovorila 

fizioterapevtka, izredna 

profesorica dr. Urška Puh iz 

Zdravstvene fakultete Univerze v 

Ljubljani. Predstavljena 

priporočila temeljijo na številnih 

svetovnih študijah s področja 

fizioterapije po možganski kapi, ki 

so jih pripravili strokovnjaki iz 

Zdravstvene fakultete v Ljubljani, 

Univerzitetnega rehabilitacijskega 

inštituta Republike Slovenije – 

Soča in Nevrološke klinike v 

Ljubljani, ter veljajo kot vodilo za 

klinično odločanje v fizioterapiji 

po možganski kapi ob upoštevanju 

drugih značilnosti, okoliščin in 

pacientovih prioritet. Zajemajo 49 

tako imenovanih močnih 

priporočil za fizioterapijo, 28 

rezultatov, ki veljajo kot razmislek 

o uporabi oziroma izvedbi 

postopkov in/ali ukrepov, in šest 

postopkov in/ali ukrepov, ki so 

odsvetovani. Priporočila, ki 

veljajo za zelo pomemben korak 

za fizioterapevte v Sloveniji in tudi 

drugod po svetu, bodo v 

prihajajoči junijski izdaji revije 

Fizioterapija, ki jo izdaja 

Združenje fizioterapevtov 

Slovenije, obširno predstavljena 

širši strokovni javnosti.  

Prvemu delu srečanja je še sledil 

strokovni prispevek mag. Tjaše 

Vidmar iz Univerzitetnega 

rehabilitacijskega inštituta 

Republike Slovenije – Soča, v 

katerem je predstavila zanesljivost 

modificirane Ashworthove 

lestvice pri pacientih po 

možganski kapi in povezanost 

ocen mišičnega tonusa z obsegom 

gibljivosti sklepov ter jakostjo 

mišic skočnega sklepa.  

 
Darijan Zorko, dipl. fizioterapevt 

 

Služba za fizikalno in rehabilitacijsko 

medicino 

 

 

URGENTNI CENTER V 

DOBRODELNI AKCIJI 

RADIA 1 – DEŽELAK JUNAK 

 
Osebje Urgentnega centra je tudi 

letos sodelovalo v dobrodelni 

akciji Radia 1  Deželak Junak. To 

nedeljo smo na fazaneriji predali 

zbranih 600 evrov in simbolni bon, 

ki ga je za to priložnost narisal Til, 

sin naše sodelavke. 

V Urgentnem centru vidimo vse 

preveč stisk, ki jih doživljajo žal 
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tudi otroci. Vemo, da je naš 

prispevek le kapljica v morje, 

vendar želimo spodbuditi 

dobrodelnost med nami- 

zdravstvenimi delavci in na ta 

način dokazati, da nam je mar, da 

lahko pomagamo, saj smo bili 

pomoči deležni tudi mi v času 

covida.  

Že od začetka delovanja 

Urgentnega centra  nas skozi 

dobrodelnost vodi misel  avtorja 

Scotta Adamsa: »Zapomni si, da 

majhna prijaznost ne obstaja. 

Vsako dobro dejanje ustvari 

spremembo, ki je brezmejna.« Ta 

spremba je v nas zaposlenih, v 

naših srcih in v podarjenih 

nasmehih, ki jih dobimo vrnjene 

na tak in drugačen način, je 

energija za dušo in volja za 

vztrajanje na naši poti. 

 

 
Hvala vsem sodelavcem za ideje, 

svoj doprinos vedno in znova. 

 
Mag. Marija Zrim, dipl. m. s. 

 

Vodja zdravstvene nege v Urgentnem centru 

 

 

V bolnišnici smo na dobrodelno 

noto naših zaposlenih izjemno 

ponosni in tovrstno delovanje 

izjemno podpiramo. 

 
Vodstvo 

 

OBISK KOMUNE 

CENACOLO 

 
Minuli konec tedna nas je 53 

zdravstvenih delavcev obiskalo 

Međugorje, kjer smo obiskali tudi 

dve komuni za zdravljenje 

odvisnosti, komuno Milosrdni 

otac in komuno Cenacolo. 

Komuno Cenacolo je ustanovila 

redovnica sestra Elvira Petrozzi 

leta 1983, v Salluzu v Italiji. Po 

svetu je sedaj več kot 65 hiš, za 

fante in dekleta. Sestra Elvira 

Petrozzi je z ustanavljanjem 

komun poskrbela, da je veliko 

mladih, ranjenih od posledic 

omam in brez volje do življenja, 

spet začutilo sprejetost in ljubezen. 

Ona pravi, da je vsak zasvojenec 

biser, ki je padel v blato in ga je 

treba samo pobrati in obrisati. 

Skupnost Cenacolo je prisotna v 

Evropi, Južni in Severni Ameriki 

ter v Afriki. 

V tej šoli zavedanja se odvisniki 

srečajo s preprostim, urejenim, 

družinskim načinom življenja, ki 

temelji na delu, molitvi, iskrenih 

medsebojnih odnosih, prijateljstvu 

in požrtvovalnosti. Prek molitve in 

življenja po evangeliju, ki sta 

glavna in konkretna temelja v 

vsakdanjiku, okušajo mladi 

blagodejnost odpuščanja, notranji 

mir in ozdravljenje notranjih ran. 

Med dnevom se smiselno 

prepletajo delo, molitev, iskren 

pogovor, prosti čas in razvedrilo. 

Osebe s težavami z odvisnostjo 

(mamila, alkohol, igre na srečo in 

druge), ki se želijo pridružiti 

skupnosti,  povabijo, da pridejo na 

pripravljalni razgovor, kjer se 

seznanijo z načinom življenja v 

skupnosti.  Mnogi imajo željo, da 

bi se znebili odvisnosti, a poti so 

različne in vsaka življenjska 

situacija je drugačna. Zato je 

pomembno, da so v te prve korake 

vključeni družinski člani. 

Pomembno je razumeti, da pot v 

skupnosti Cenacolo ne temelji na 

farmakološki ali psihološki 

terapiji. Verjamejo, da zdravila 

pomagajo zdravju telesa in so 

lahko orodje v procesu 

razstrupljanja, a kot pravi mati 

Elvira, so prepričani, da nobena 

tableta ne more osmisliti in osrečiti 

življenja. Osebe na 

farmakoterapiji so vabljene, da 

svojega zdravnika obvestijo o 

želji, da bi se odpravili na to 

skupno pot in se z njim pred 

vstopom dogovorijo o načinih 

razstrupljanja. 

Srečali smo se s fanti odvisniki, ki 

so nam zelo iskreno pričevali o 

svojih življenjskih zgodbah, o delu 

in življenju v komuni. Predvsem 

pa nas je presenetilo, da je poleg 

droge, alkohola in iger na srečo, 

prisotno veliko zasvojenosti s 

spletom, tehnologijami in 

telefonom in da je vse več mladih, 

ki se srečujejo s temi oblikami 

zasvojenosti. 

 
Metka Lipič Baligač, mag. zdr. nege, dipl. m. 

s.  

 

Vodja izobraževanja, raziskovanja in razvoja 

kadrov v zdravstveni in babiški negi 

 

       

OBVESTILO O POKLICNI 

MATURI 

Iz Srednje zdravstvene šole 

Murska Sobota so sporočili,  da se 

četrti predmet poklicne mature, 

storitev in zagovor, prične 13. 6.  

in se zaključi 15. 6. Za pomoč se 

iskreno zahvaljujejo. 

 
Tajništvo  
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ZGODILO SE JE – prejšnji 

teden 

Ponedeljek: 

Gostja v radijski oddaji Splošna 

bolnišnica na Murskem valu je bila 

Dragica Žunić, dr. med., spec. 

infektolog, tema: Obravnava bolnika 

z opičjimi kozami. 
 

 
 

Darja Cigut, 

Tajništvo 

 

 

 

 

ZGODILO SE BO – ta teden 

Ponedeljek: 

Gostja v radijski oddaji Za zdravje na 

Murskem valu bo Erika Kavaš, dr. 

med., spec. tema: Krvodajalstvo. 

 

6. seja sveta zavoda Javnega 

zavoda Splošna bolnišnica Murska 

Sobota   (knjižnica, V. nadst. krg. 

bloka).  

 
 

Darja Cigut, 

Tajništvo 

 

 

STATISTIČNI PODATKI 

ZA PREJŠNJI TEDEN 

ŠTEVILO SPP (evid. 

primeri): 
323 

ŠTEVILO BOD: 1800 

LEŽALNA DOBA: 4,06 

ŠT. 

NOVOROJENČKOV: 
9 

DOJEČE MATERE  

BOD: 
13 

 
Sladjana Čerpnjak, 

          služba ZEPA 

 

 

Misel 

Ni najbolj veličastno to, da nikoli 

ne pademo. 

Ampak to, da se vsakič znova 

poberemo. 

Spletni vir 

 

Ureja: Tjaša Korošec Horvat 

Naklada 140 izvodov 

Prispevki in delo niso 

honorirani. 

http://www.sb-ms.si 

http://www.sb-ms.si/

